
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana prostřednictvím MS Teams 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 8. února 2021 
 
Přítomni: 
PhDr. Bianca Beníšková, Ph.D.; doc. Mgr. Ondřej Beran, Ph.D.; doc. Mgr. Šárka Bubíková, 
Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš Hejduk, Ph.D.; PhDr. Adam Horálek, Ph.D.; Mgr. Kateřina Keplová; 
PhDr. Miroslav Kouba, Ph.D.; Ing. Veronika Kovářová; Mgr. Ondřej Krása, Ph.D.; doc. Mgr. 
Jiří Kubeš, Ph.D.; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; Ing. Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Irena 
Reimannová, Ph.D.; Mgr. Olga Roebuck, Ph.D., M. Litt.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; Naděžda 
Tichá 
 
Omluveni: 
Mgr. Filip Grygar, Ph.D.; Mgr. Lucie Valentinová 
 
 
1. Informace děkana 
 
1/1 S ohledem na prokázaný výskyt koronaviru na FF bylo vydáno Opatření č. 2/2021, 
kterým se prodlužuje zkouškové období zimního semestru akad. roku 2020/2021 do 26. 2. 
2021. 
 
1/2 Ředitelem Národní knihovny se stal náš absolvent Mgr. Tomáš Foltýn.  
 
 
2. Informace proděkanky Bubíkové 
 
2/1 DKRVO – připomínám, že je možné zasílat podněty/zpětnou vazbu k prvnímu roku 
fungování Směrnice č. 4/2020. 
• Vědecké týmy: prosím vedoucí vědeckých týmů zaslat proděkance průběžnou zprávu 
o činnosti a hospodaření za uplynulý rok + plán aktivit a rozpočet na rok 2021 do 20. 2. 2021. 
Vedoucí týmů byly jednotlivě obesláni emailem.  
• Osobní tvůrčí plány: připomínám, že do 26. 2. 2021 VK vyberou osobní tvůrčí plány svých 
AP v písemné podobě (v nich AP rovněž zhodnotí, co se z loňského plánu podařilo 
uskutečnit, co ne a jaké mají rezervy do dalšího roku). VK odevzdá svůj osobní tvůrčí plán 
děkanovi.  
 
2/2 GAČR – výzvy zatím nezveřejněny; sledujeme, budeme okamžitě informovat. 
 
2/3 Přehled projektů, grantů – Martina Kleinová (na podnět dr. Pacovské) připravila 
informace o různých projektech a grantech, které se týkají našich oborů, bude zveřejněno na 
stránkách FF. 
 
 
3. Informace proděkana Říhy 
 
3/1 Propagace: 
• v úterý 9. února proběhne online akce „FFakulta@naživo“ – připravili Ing. Pražák a dr. 
Reimannová: 13.00 – 14.00 diskuse se studenty 1. roč. bakalářského studia; 14.00 – 15.00 
diskuse se studenty ostatních ročníků, včetně magisterských. 
• zahájena příprava oslav 20 let existence fakulty – předpokládaný termín: říjen 2021; 
patrně v prostoru u Lavičky VH; jednotlivé body programu a další podrobnosti budou 
představeny na některém z dalších kolegií. 
• program působení našich akademických pracovníků na středních školách: 
bohužel letos patrně neproběhne v žádné podobě, oslovená gymnázia (HK, Ústí n. O., 
Přelouč) na nabídku online přednášek / seminářů / workshopů našich akademických 
pracovníků nereflektovala. 



S Ing. Pražákem připravujeme jiné aktivity směrem ke středním školám – na období od ledna 
do termínu podávání přihlášek do bc. studia (20. dubna), s výraznějším zapojením našich 
studentů (o podrobnostech budeme informovat VK, resp. „styčné PR důstojníky na 
katedrách“). 
 
3/2 Stipendijní fond 2021: 
– i letos počítáme s finanční podporou studentských zahraničních pobytů (min. 30 dní); 
– zveřejněna výzva studentům, aby hlásili předběžný zájem (eviduje paní Krpatová); další 
postup (vč. rozhodování o výši poskytovaných částek) se bude odvíjet od aktuální 
epidemické situace a od celkové podoby fakultního rozpočtu, resp. stavu stipendijního fondu 
– výsledky (dosavadní zájem) budeme vyhodnocovat tento týden. 
 
3/3 Ediční oddělení: 
• předběžné údaje o zájemcích o finanční podporu překladů odborných statí a návrhů 
grantových projektů shromážděny – děkujeme za zaslané údaje; budeme vyhodnocovat 
tento týden; 
• připravujeme novou webovou propagaci našich monografií a časopisů publikovaných ve 
Vydavatelství UPa (neboť samo Vydavatelství propagační aktivity nevyvíjí) – základ 
připraven, doplňujeme chybějící údaje k jednotlivým titulům, v dohledné době zprovozníme. 
 
3/4 Oponentní řízení k IRS proběhne zítra 9. 2.; v roce 2020 řešeno na FF 12 projektů, 
z toho tři odloženy na rok 2021, a to z covidových důvodů (nutno dořešit do května); IRS 
v dosavadní podobě končí, od letoška bude nahrazena Interním rozvojovým fondem, jehož 
správcem bude rektorát – budou se podávat celofakultní projekty (nikoliv po katedrách, jako 
tomu bylo doposud); podrobnosti k zadávání na rok 2021 budou oznámeny příští týden. 
 
 
4. Informace proděkanky Reimannové 
 
4/1 Dne 11. 2. proběhne schůzka RSP – VK ověří u garantů, že se schůzky zúčastní.  
 
4/2 Vyjádření k předmětové anketě za LS 19/20 vyplnily pouze KCJ a KVV (termín byl do 
31. 1.); ostatní prosím doplnit do konce tohoto týdne. 
 
Aktuální anketa ZS (standardní dotazník IS STAG inovovaný a doplněný o další otázky, nově 
AJ verze) – případné podněty k položkám pro hodnocení za LS prosím zaslat do 22. 2. 
dr. Reimannové, v kopii doc. Hejdukovi.  
 
4/3 Školení AP Moodle (probíhá tento týden, IrRe doporučuje). Další zájemci o školení 
(Moodle, Teams, další specifické požadavky) – nahlásit se B. Krpatové. 
 
4/5 Na webových stránkách FF na úřední desce u SZZ byla zveřejněna informace: 
„Závěrečné práce odevzdané k obhajobě jsou veřejnosti přístupné v elektronické podobě po 
dohodě s příslušným vedoucím pracoviště, a to nejméně pět pracovních dnů před konáním 
obhajoby.“ 
 
4/6 Seznam předmětů, které budou studentům anulovány v ZS 20/21 (předměty, které 
student nemohl z objektivních vnějších příčin splnit v návaznosti na důvody omezující provoz 
fakulty – návrhy předmětů na anulování je nutno odůvodnit). Viz Stud. a zkuš. řád, část první, 
čl. 5, odst. 7 (zajistí garanti, dodat info IrRe do 31. 1.) – bude diskutováno na RSP 11. 2., 
stejně jako možnosti realizace výuky na FF UPa v předmětech, kde dochází k osvojování 
dovedností (cvičení, semináře). 
 
Informace od Ing. Pruska – zpráva na webových stránkách UPa (zejména jako info pro nové 
uchazeče) a na studentském intranetu (jako info pro stávající studenty). 
Studijní a zkušební řád UPa https://www.upce.cz/studijni-zkusebni-rad-upa  
Článek 5 – Kreditní systém  

https://www.upce.cz/studijni-zkusebni-rad-upa


Roční studijní plán obsahuje předměty v sumě za zpravidla 60 kreditů   
• v průměru 30 kreditů za semestr  
Kreditové kontroly plnění studijních povinností v průběhu Bc. studia:  
• 15 kreditů za zimní semestr 1. roku Bc. studia  

- počítají se pouze předměty splněné v daném studiu  
• 40 kreditů za každý akademický rok  

- počítají se už i případné uznané předměty z dřívějších studií (pozn.: 40kr. hranice 
nemusí být dodržena v posledním roce studia, pokud má student splněny všechny 
studijní povinnosti) 

• 180 kreditů za 3leté Bc. studium (240kr. za 4leté)  
+ splněny všechny povinné předměty  
+ vybraná množina povinně-volitelných předmětů podle požadavků studijního plánu  
splnění podmínek studijního plánu  

            možnost přistoupit ke státním závěrečným zkouškám  
 Předmětová kontrola v průběhu studia:  
• v průběhu jednoho studia možnost pouze 3 zápisů jednoho předmětu (pozn.: na jeden 
zápis předmětu jsou k dispozici 3 zkouškové termíny) 
 
„COVID-19“ výjimka:  
Kreditová hranice 15 kreditů se sníží o polovinu součtu kreditů z předmětů, které student 
nemohl z objektivních vnějších příčin splnit, a byly studentovi anulovány.  
Kreditová hranice 40 kreditů se sníží o dvě třetiny součtu kreditů z předmětů, které student 
nemohl z objektivních vnějších příčin splnit, a byly studentovi anulovány.  
pozn.: seznam anulovaných předmětů je dán vnitřní normou fakulty  
• celouniverzitně jsou anulovány předměty volitelné Katedry tělovýchovy a sportu  
https://studenti.upce.cz/smernice/anulace-zapisu-predmetu-zajistovanych-kts-zimnim-
semestru-20202021  
 
4/7 Navyšování počtu studentů je nežádoucí, nutná mezifakultní koordinace 
přijímání/zapisování studentů na AR 2021/22. Univerzitní strategie je cílit na kvalitní 
studenty, což se promítá do návrhu celouniverzitního harmonogramu přijímacího řízení 
pro akad. rok 22/23, kdy se de facto nepočítá s uchazeči, kteří maturují na konci srpna/v září. 
 
 
5. Informace proděkana Hejduka 
 
5/1 IGA:  
a) proběhlo závěrečné oponentní řízení; navzdory pandemii byly všechny projekty velmi 
dobře a úspěšně řešeny;  
b) nové projekty byly v řádném termínu odevzdány na rektorát: rozpočet je oproti 
minulému roku opět nižší (přijímáme méně studentů, méně jich končí v prezenční době 
studia); oproti minulým rokům byly podány projekty pouze dva, protože nově byl projekt 
pro program religionistiky a filosofie podán jako jeden. 
  
5/2 Informace k letní škole češtiny – nově předpokládáme, že základ budou tvořit – 
vzhledem k situaci – naši stávající bakalářští studenti–cizinci, kteří mají problémy 
s češtinou; budou obesláni s nabídkou této školy. 
 
5/3 UPa získala novou "Erasmus Charter" na mobility v letech 2021–2027; s novými 
pravidly budou akademici brzy seznámeni po obdržení fyzické podoby Erasmus Charter; 
i letos, navzdory situaci nepříznivé pro cestování, žádá UPa o Erasmus grant . 
 
 
6. Informace tajemnice  
 
6/1 Seznamy externistů na r. 2021 – tajemnice poděkovala za dodání podkladů všem VK, 
všechny seznamy byly odsouhlaseny, je možné začít DPP uzavírat. 

https://studenti.upce.cz/smernice/anulace-zapisu-predmetu-zajistovanych-kts-zimnim-semestru-20202021
https://studenti.upce.cz/smernice/anulace-zapisu-predmetu-zajistovanych-kts-zimnim-semestru-20202021


 
6/2 Stravenkový paušál – paušál budou mít ve mzdě zahrnutý všichni zaměstnanci (nově 
bez předchozí žádosti zaměstnance). V případě, že zaměstnanec vyčerpá oběd v menze, 
čerpá stravné na pracovní cestě nebo je na dovolené, nemá nárok na příspěvek do mzdy 
(stejný princip jako to bylo u stravenek). 
 
6/3 Na konci kolegia byli členové seznámeni s prezentací týkající se pravidel o počtu 
přijímaných/zapsaných studentů prvních ročníků a vazbě na rozpočet. Je nutné dodržet 
stanovený limit průměrného KEN za UPa, jinak hrozí sankce. Prezentace je přílohou zápisu. 
K rozhodnutí o počtu přijímaných studentů v AR 2021/2022 se dojde až po diskusi v první 
polovině roku. 
 
 
7. Různé 
 
Dr. Beníšková – je třeba zajistit nácvik praktických dovedností. Toto téma bude probíráno 
s garanty RSP. Návrh: prodloužení semestru, přednáškového období, vytvoření blokové 
výuky.  
 
Vyučovaná úroveň AJ na FF neodpovídá stupni vzdělání. MSP Resocializační pedagogika 
a Sociální antropologie požadují úroveň C1 a DSP Filosofie B2. Je třeba sjednotit. KVV již na 
požadavku pracuje – bude požadovat B2+. 
 
V pondělí 22. února od 10 hod proběhne schůzka v MS Teams na téma jazykového 
vzdělávání na FF. Odkaz je zde: Požadavky na jazykové vzdělávání na FF UPa. 
 
Mgr. Keplová – petice za průběh výuky na VŠ – odkaz bude sdílet na úrovni AP. 
 
Další kolegium se uskuteční 1. března od 10 h.  
 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                                      doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 9. 2. 2021                                                                       děkan 
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